
Referat af ordinær generalforsamling 

DOF Nordsjælland 2024 

 

Lørdag 3. februar 2024, Nødebo kro. 

33 deltagere. Ca. 20 deltagere i busekskursion til Rusland. 

 

1. Valg af dirigent og referent 

Ole Friis Larsen (dirigent) og Hans Harrestrup Andersen (referent) blev valgt. 

Dirigenten erklærede generalforsamlingen for rettidigt indkaldt. 

 

2. Beretning om lokalafdelingens virke 2023 
Formand John Hansen fremlagde beretning.  

Der henvises til lokalafdelingens hjemmeside, hvor beretningen 

foreligger. 

 

Bestyrelsen: 

           John Hansen (fmd.), Holger Hansen (næstfmd.), Leif Øgaard (kasserer), 

Bjørn Svendsen, Carsten M. Jørgensen, Inge Hansen og Erling Krabbe. Erling er 

pga adresseskift til København udtrådt af bestyrelsen og repræsentantskabet 

dec. 23 og begge steder afløst af Hans Harrestrup Andersen. Anders Høgsholm 

er herefter indtrådt som 1. suppleant til repræsentantskabet. 

Ivan Olsen oplyser, at han er Dof Nordsjællands kontaktperson til Kongernes 

Nordsjælland. 

Mikkel Ø. Harder er koordinator for Ørneklubben i Nordsjælland. På landsplan 

har klubben 100 fugleambassadører fordelt på 13 lokalafdelinger og 630 

medlemmer heraf 64 i Nordsjælland. 

Jim Bille refererede fra Aktivitesudvalget (beretning på hjemmesiden). 

Holger præsenterede tal og tabeller fra Dofbasen. Der er er indtastet 1032 

ynglefugleobs. Antal arter i alt observeret i Nordsjælland: 315. 



 

Stig Englund refererede fra Naturpolitisk udvalg. 

 Henrik Boeg spurgte, hvilken instans der er ansvarlig for ”Pas på” kortene. John 

oplyste, at det er Naturstyrelsen. 

Bjørn omtalte forholdene omkring Søborg sø: 

Jagt er ikke tilladt på Naturstyrelsens arealer, på privatejede parceller er jagt 

tilladt. Der anlægges boardwalk mellem småøerne, fugletårn(e?) er planlagt. 

Træfældning og buskrydning er afsluttet.  

30 ha. er afsat til Engsnarreplejning i SØ-delen af sydsøen. Ingen syngende 

engsnarrer i området i 23. 

12-16 sandsynlige/sikre vibeynglepar fik tilsammen en unge på vingerne i 23. 

Der er planlagt én natpunkttælling i 24. 

Kommunerne (beretninger på hjemmesiden) 

Helsingør/Jørgen Hansen. Intet nyt om Naturnationalparkerne fra 

Naturstyrelsen. 

Fredensborg/Henrik Boeg.  

Gribskov/Carsten M. Jørgensen. Observatører til mursejlerkasserne mangler. 

Interesserede kan kontakte Ivan Olsen. 

Hillerød/Stig Englund. Grønt råd har afholdt fire møder, politikerne deltog i det 

ene. 

Halsnæs/Jørgen Jacobsen. 

Fredrikssund/John Hansen. John er fratrådt som formand for Grønt Forum. 

Posten overgået til Friluftsrådets repræsentant.  

Allerød/Arne Kristensen.P.t. ingen aktiv repræsentant fra Dof-Nordsjælland i 

Grønt Råd. 

Rudersdal/ Stig Englund. 2,3 km2 (25 %) af Jægersborg hegn inddrages i 

Jægersborg dyrehave. På spørgsmål om hvad der gøres for at passe på træer til 

hulrugende arter, svarede Stig: ”Man vil tage hensyn.” 

Hørsholm/Per Thomsen. 

Grønne råd/Stig Englund 



Brugerråd (NST)/Inge Hansen. 

Søbrugerråd Arresø/Jørgen Jacobsen. 

 Beretningerne fra NPU blev enstemmigt godkendt.  

3.Revideret regnskab for 2023/Leif Øgaard. 

 Indtægter 54.000,- Bestyrelsen har anvendt 26.000,- til aktiviteter. 

Samlet underskud 5.875,-. Vi bør søge at undgå væsentlig 

”økonomispild” ved bl.a. at gøre medlemmerne opmærksomme 

på, at tilmelding til arrangementer er bindende. Der er hensat 

10.000,- til den kommende (?) Gilbjergrapport, !0.000,- til 

Ørneklubben og 10.000,- til Fuglelandet. Regnskabet godkendtes 

enstemmigt. Leif stopper som kasserer 31/12 2024. Regnskabet er 

godkendt af vores revisor. 

 

4.Budget/Leif og Handleplan for 2024/John 

Bestyrelsens udgifter: 28.500,-  NPU: 5000,-  Aktivitetsudvalg: 

13.500,- Drift og administration: 3000,- Rådighedsbeløb 26.000,- 

Underskud: 16.800,- Indestående på bankkonto.: 227.000,- 

 

2023-handleplanen genbruges. 

 

5. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter.  
Inge, Carsten og John genopstillede og blev valgt. Keld Chor nyvalgt 

som 1. suppleant.  

 

6. Valg af revisor. 
Birger S. Nielsen blev genvalgt. 

 

7. Valg af 2. suppleant til DOF’s repræsentantskab. 
Carsten M. Jørgensen opstillede og blev valgt. 

 

8. Forslag fra medlemmerne. 
Ingen forslag indleveret. 

 



 

9. Eventuelt. 
Lise Nielsen: Der mangler folk til pleje af Fugleværnsfondens areal i 

Nivå.  

Jim Bille reklamerede for Christians Hjorths foredrag på Nødebo kro 

26/2 kl. 19.30 og formanden takkede dirigent og forsamling for 

velgennemført møde. 

 

 

 

Godkendt d. 26. februar 2024 

 

 

 

Ole Friis Larsen                                            Hans Harrestrup Andersen 

(dirigent)                                                               (referent) 

 

 

 

 

 


